
Jézus  Krisztus  mondja:  Én  vagyok  a  jó  pásztor...  Az  én  juhaim
hallgatnak a hangomra, és én ismerem őket, ők pedig követnek engem. Én
örök életet adok nekik... Jn 10, 11a.27-28

Keresztény Gyülekezet! Testvéreim az Úr Jézus Krisztusban!
A húsvét  utáni  második  vasárnap  középpontjában  Jézus,  mint  jó

pásztor  és  Isten  gondviselése  áll.  A pásztor  és  a  gondviselés  szorosan
összefügg egymással;  a  jó pásztor  minden helyzetben meg tudja védeni
nyáját, mindig tudja, kinek mire van szüksége, melyik báránykával éppen
mi történt, stb. Istennek ugyan így van gondja az emberre.

Gyönyörű, találó, irodalmian szép motívum a Bibliában a pásztor és
a nyáj képe. Egy több ezer éves hasonlat. Ugyanakkor nem biztos, hogy
ma mindenkinek érthető is, mit jelent pontosan. 

A nyájat, vagyis társadalmi csoportokat, közösségeket, embereket ma
is vezetni kell. De a Jó Pásztor fogalmát sem a menedzser, sem a politikus,
sem a bankár, sem vezérigazgató nem tudja megtölteni. Pedig milyen jó
lenne,  ha  életünk  útján,  a  nehéz  döntések  előtt  kapnánk  útmutatást,
tanácsot, valami biztos alapot, ami alapján meghozhatnánk a döntésünket.

Mert bizony életünk tele van olyan helyzetekkel, amikor döntenünk
kell. A most érettségi előtt álló fiataloknak már el kellett dönteniük, hol
szeretnének továbbtanulni, vagy mivel szeretnének később foglalkozni. Az
életútját elkezdő fiatalnak el kell döntenie, hol szeretné leélni az életét, hol
szeretne később letelepedni.  A szerelmes párnak el  kell  döntenie,  vajon
egész életükben egymás mellett szeretnének e maradni, mielőtt a házasság
szent kötelékébe lépnek. Döntenünk kell, gyermekeinket melyik iskolába
írassuk be, és még lehetne sorolni a megannyi döntéshelyzetet, kisebbeket-
nagyobbakat, amelyekkel egész életünk során nap mint nap találkozunk.

Dönteni viszont nehéz. És a legtöbbször egyedül kell meghoznunk
ezeket döntéseket. Egyedül meghozni felelős döntést pedig nem egyszerű,
és sokszor félünk is  a  következményeitől,  talán joggal.  Mi van, hogyha
rosszul döntök?

Ki mondja meg nekem a választ, ki segít nekem jól dönteni?
A makacs,  magabiztos  ember  persze  ilyenkor  azt  mondja:  „nem

vagyok én birka”, hogy nekem meg kelljen mondani, mit csináljak. Mert
persze valahol szeretjük az önállóságot, a szabadságot, hogy mi dönthetünk
életünk  felett.  Szeretünk  ezért  küzdeni,  hangzatos  beszédeket  mondani.
„Ne irányítsanak engem, nem vagyok én bika!”

Pedig dehogynem irányítanak minket!  Úgy vezetnek meg sokszor,
úgy manipulálnak, hogy észre sem vesszük. Pártok, politikusok, a televízió
olyan agymosásokra képes! Reklámok, a divat,  vagy még a más vallási



szekták is, hogy megvezetnek birka embereket.
Megértem, ha azt mondjuk, nem szívesen vagyunk birkák, de lássuk

be azt is, hogy valaki vagy valami mindig van, aki vezet, sőt MEGVEZET
bennünket. A kérdés csak az: ki?

Így jutunk el ismét a pásztor és a nyáj képéhez. Jézus a Jó Pásztor,
Isten  gondoskodik  az  ember  életéről.  És  ez  a  kép  bizony  még  ma  is
aktuális. Nem csak Jézus idejében van szüksége embereknek jó vezetőkre,
hanem még  ma is  szükségünk  van valakire  aki  vezet  bennünket,  aki  a
fontos  élet-  vagy döntéshelyzetekben  megmutatja  a  helyes  irányt.  Mert
mindannyian szeretnénk biztonságban, védelemben és félelem nélkül élni.
Mindannyian vágyódunk a tanácsokra, gondoskodásra és útmutatásra. 

Mai  igénk azt  mondja:  hallgass  Jézusra.  Ő a  Jó  Pásztor,  aki  nem
kihasználni akarta az embert, nem akarta manipulálni, saját céljába állítani,
hanem aki maga állt az ember céljaiba, hogy legmélyebb vágyát, a teljes és
boldog, védett élet, az üdvösség utáni vágyát kielégítse. És ezért az életét is
odaáldozta.  Ezt  a  szeretetet  kínálja  fel  Jézus  minden  embernek.  Nem
tolakszik, nem erőszakoskodik, nem agitál, és nem reklámozza magát, de
akinek  igénye  van  mindarra,  ami  az  életét  jobbá,  szebbé,  meghittebbé,
biztosabbá teszi, annak mindig rendelkezésére áll. Csak egy szót vár, csak
egy imádságot, azt, hogy kimondd: Uram, Jézus, szükségem van rád. 

Jézus ma így szól hozzánk: én vagyok a jó pásztor, én vezetlek téged!
Ott, Keleten, ahol Jézus élt, nem az a szokás, hogy a pásztor terelgeti

nyáját, hanem az, hogy előtte megy, és a juhok követik őt. Jézus nem akar
birkákat,  nem akar minket terelni.  Ő ma is  előttünk jár,  és vezetni akar
minket. Mutatja az irányt, az utat, de hogy mi engedelmeskedünk e neki, az
csak  rajtunk múlik.  Jézussal  élni,  őt  követni  nem birkaélet,  hanem egy
szabad élet a minket mindennél jobban szerető, értünk az életét odaáldozó
Istennel. Hiszen egyedül Ő ismeri a jövőt, a döntéseim következményét.
Ha rá hallgatok, akkor a jó irányba megy az életem. 

Kedves Testvérek!
Jézus  hív  téged  is!  Felismered  a  hangját?  Útkereszteződésben

vagyunk: követed Jézust a füves legelőkre és a csendes vizekre? 

Ámen!


